
Til Miljøudvalget  
  
  
NCC anmoder om foretræde for miljøudvalget i januar.  
  
I regeringsgrundlaget fra 2022 beskrives det, at man vil fremlægge en ny, opdateret 
havplan. Det formodes, at Køge Bugt bliver et stort emne i 
de kommende forhandlinger.  
 
NCC har fem tilladelser til indvinding af sand i Køge Bugt, de udløber i henholdsvis 
2025 og 2026. De felter er NCC interesseret i at beholde, så de fortsat kan bidrage til 
forsyningen af råstoffer til blandt andet fjernvarme og anlæggelse af letbane.  
 
Danske råstoffer er en fremtidig mangelvare, især i hovedstadsområdet. Et stop af 
indvindingen af sand i Køge Bugt medfører en øget co2 belastning, fordyrer 
omstillingen af vores energiforsyning og politisk vedtaget udviklingsprojekter. 
  
På dette foretræde ønsker NCC at redegøre for, hvorfor den eksisterende indvinding i 
Køge Bugt bør fortsætte.  
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